教会与聚会(2)

The Church and Its Meetings (2)

5/8/2022

❖ 宇宙性教会与地方性教会

- 我还告诉你, 你是彼得, 我要把我的教会建造在这磐石上, 阴间的权柄, 不能胜过他。(权柄原文作门) (马太福音16:18)
- 倘若你的弟兄得罪你,你就去趁着只有他和你在一处的时候,指出他的错来。他若听你,你便得了你的弟兄。他若不听,你就另外带一两个人同去,要凭两三个人的口作见证,句句都可定准。若是不听他们,就告诉教会。若是不听教会,就看他像外邦人和税吏一样。(马太福音18:15-17)
- And I also say to you that you are Peter, and upon this rock I will build My church; and the gates of Hades will not overpower it. (Matthew 16:18)
- "Now if your brother sins, go and show him his fault in private; if he listens to you, you have gained your brother. ¹⁶ But if he does not listen *to you*, take one or two more with you, so that ON THE TESTIMONY OF TWO OR THREE WITNESSES EVERY MATTER MAY BE CONFIRMED. ¹⁷ And if he refuses to listen to them, tell it to the church; and if he refuses to listen even to the church, he is to be to you as a Gentile and a tax collector. (Matthew 18:15-17)

❖ 三对婚姻的启示 Revelation of Three Marriages

- 亚当与夏娃 (创世记,以弗所书)
- 亚当乃是那以后要来之人的预像(预表)。(罗马书5:14b)
- 所罗门王与舒拉密女 (雅歌)
- 新郎与新妇 (启示录)
- •我们要欢喜快乐,将荣耀归给祂。因为羔羊婚娶的时候到了,新妇也自己预备好了。(启示录19:7)
- Adam and Eve (Genesis, Ephesians)
- Adam, who is a type of Him who was to come. (Romans 5:14b)
- King Solomon and Shulamite woman (Song of Songs)
- Bridegroom and Bride (Revelation)
- Let's rejoice and be glad and give the glory to Him, because the marriage of the Lamb has come, and His bride has prepared herself." (Revelation 19:7)

❖ 教会是一个新人 The Church Is a New Man

- 若有人在基督里,他就是新造的人。旧事已过,都变成新的了。 (哥林多后书 5:17)
- 你们受洗归入基督的,都是披戴基督了。并不分犹太人,希利尼人,自主的,为奴的,或男或女。因为你们在基督耶稣里都成为一了。加拉太书(3:27-28)
- So if any one [be] in Christ, [there is] a new creation; the old things have passed away; behold all things have become new: (2Cor. 5:17)
- For all of you who were baptized into Christ have clothed yourselves with Christ. ²⁸ There is neither Jew nor Greek, there is neither slave nor free, there is neither male nor female; for you are all one in Christ Jesus. (Galatians 3:27-28)

- 耶和华神就用那人身上所取的肋骨,造成一个女人,领她到那人跟前。那人说,这是我骨中的骨,肉中的肉,可以称她为女人,因为她是从男人身上取出来的。(创世记2:22-23)
- 不要彼此说谎,因你们已经脱去旧人和旧人的行为,穿上了新人。这新人在知识上渐渐更新,正如造他主的形像。在此并不分希利尼人,犹太人,受割礼的,未受割礼的,化外人,西古提人,为奴的,自主的,惟有基督是包括一切,又住在各人之内。(歌罗西书3:9-11)
- And Jehovah Elohim built the rib that he had taken from Man into a woman; and brought her to Man. And Man said, This time it is bone of my bones and flesh of my flesh: this shall be called Woman, because this was taken out of a man. (Genesis 2:22-23)
- Do not lie to one another, having put off the old man with his deeds, and having put on the new, renewed into full knowledge according to [the] image of him that has created him; wherein there is not Greek and Jew, circumcision and uncircumcision, barbarian, Scythian, bondman, freeman; but Christ [is] everything, and in all. (Colossians 3:9-11)

亚当Adam

重生

Regeneration

基督Christ

旧造、旧人一种族、阶级、文化、性别的区别
Old creation,
Old Man—racial,
class, cultural,
sexual distinctions

新造、新人一基督是一切,又在一切之内(一切区别尽消) 入内(一切区别尽消) New creation, New Man—Christ is ALL and in ALL—all distinctions disappear

- ❖ 教会是基督的身体 The Church Is the Body of Christ
- 保罗的属天异象 Paul's Heavenly Vision
- 扫罗行路,将到大马色,忽然从天上发光,四面照着他。他就仆倒在地,听见有声音对他说,扫罗,扫罗,你为什么逼迫我。他说,主阿,你是谁?主说,我就是你所逼迫的耶稣。起来,进城去,你所当作的事,必有人告诉你。(使徒行传9:3-6)
- Now as he was traveling, it happened that he was approaching Damascus, and suddenly a light from heaven flashed around him; ⁴ and he fell to the ground and heard a voice saying to him, "Saul, Saul, why are you persecuting Me?" ⁵ And he said, "Who are You, Lord?" And He said, "I am Jesus whom you are persecuting, ⁶ but get up and enter the city, and it will be told to you what you must do." (Acts 9:3-6)

主对亚拿尼亚说,你只管去。他是我所拣选的器皿,要在外邦人和君王并以色列人面前,宣扬我的名。我也要指示他,为我的名必须受许多的苦难。亚拿尼亚就去了,进入那家,把手按在扫罗身上说,兄弟扫罗,在你来的路上,向你显现的主,就是耶稣,打发我来,叫你能看见,又被圣灵充满。(使徒行传9:15-17)

But the Lord said to him, "Go, for he is a chosen instrument of Mine, to bear My name before the Gentiles and kings and the sons of Israel; ¹⁶ for I will show him how much he must suffer in behalf of My name." ¹⁷ So Ananias departed and entered the house, and after laying his hands on him said, "Brother Saul, the Lord Jesus, who appeared to you on the road by which you were coming, has sent me so that you may regain your sight and be filled with the Holy Spirit." (Acts 9:15-17)

- 身体是基督的丰满 The Body Is the Fullness of Christ
- 就是照祂在基督身上,所运行的大能大力,使祂从死里复活,叫 祂在天上坐在自己的右边,远超过一切执政的,掌权的,有能的, 主治的,和一切有名的。不但是今世的,连来世的也都超过了。 又将万有服在他的脚下,使祂为教会作万有之首。教会是祂的身体,是那充满万有者所充满的。(以弗所书 1:20-23)
- which He brought about in Christ, when He raised Him from the dead and seated Him at His right hand in the heavenly *places*, ²¹ far above all rule and authority and power and dominion, and every name that is named, not only in this age but also in the one to come. ²² And He put all things in subjection under His feet, and made Him head over all things to the church, ²³ which is His body, the fullness of Him who fills all in all. (Ephesians 1:20-23)

- 神能照着运行在我们心里的大力,充充足足的成就一切超过我们所求所想的。但愿他在教会中,并在基督耶稣里,得着荣耀,直到世世代代,永永远远。阿们。(以弗所书 3:20-21)
- Now to Him who is able to do far more abundantly beyond all that we ask or think, according to the power that works within us, ²¹ to Him *be* the glory in the church and in Christ Jesus to all generations [a] forever and ever. Amen. (Ephesians 3:20-21)